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отъ 1 редовна сесия. X. избор, периодъ 1920 г. 

на Варнен. Окръженъ Съвегь. 
IV. 

Ф. Рафаиповъ: Требва да 
искаме отъ държавата сред
ства, за да прЪживЪва учи-
тельтъ по-сносно. Законътъ 
е ясенъ и категориченъ и 
администрацията требва- да 
Чзе«е бързи и ефикасни мЪр-
кл аа отнемането и прЬ-

^^Вано-уо- Ян.-р«0сНИТ1 йгсрп-
въ полза на училищата Ние 
подига.ие принципа на. тру
довата школа, за да може 
детето,' като влЪзе въ, жи-
•ота, да бъде годно за работа 

П. Яневъ: Не е причината 
че по нЪмане учебници де-
цата не посещавали учили
щата, а защото техните ро
дители ги взематъ да имъ 
помагатъ въ полската работа. 

[Окр. Управитель П. Добревъ: 
Едно земл. правителство, ко
ето внася закона за трудо
вата поземлена собственость 
и закона за прогресивноподо-
ходния данъкъ, ме може да 
бъде тъй реакционно, както 
го изкарватъ г. г. социалис
тите. Съмъ на мнение: де
то условията и средствата 
позволяватъ, да се откриватъ 
прогимназии смЪсенъ типъ— 
общо-образователно земле-
дЪлски. 

Ю. Ивановъ: Г. Мирски 
требва да се справи съ за
кона на г. Мушанова, въ кой
то се казва, че на учителя 
се забранява да се меси въ 
активното партизанство. Ако 
на учителя се позволи да 
партизанствува, той всецело 
ще се отдаде на партизан
ство и отношенията му съ 
родителите нема да бъдатъ 
добри. 

Окр. Инспекторъ: Макаръ, 
че се каза че моя докладъ е 
мраченъ, но направено е 
твърде много. Пособия за 
училищата треба да се на-
бавятъ по кооперативенъ на-
чинъ Трудовата ш к о л а е 
единъ международенъ въ-
прось и тя се иска отъ на
селението и отъ левите, и 
отъ правителството. 

Окр. У-ль Н. Добревъ: Земл. 
правителство никакъ не от
рича, на учителя обществе-
ность, обаче не разбираме 
каквото искатъ социалъ-де-
мократите, учителя да пар
тизанствува. Земл.правител
ство излезе съ ясна програ
ма по въпроса за турските 
училища и днесъ се даватъ 

много по-големи помощи на 
турските училища, отколко
то всеки други пъть 

Д. Шиковъ: Възприемамъ 
да се натоварятъ общините 
да се погрижатъ за квар
тира и храна на учителите, 
но не да се строятъ сега 
щата: 

Окр. У-ль П. Добревъ!: На 
мнение съмъ да се вмени въ 
длъжности на чзбщ. съвЬги 
да намиратъ квартира на 
учителите, а при възмож-
ность да се построятъ и зда
ния при техъ. 

П. Яневъ: При добра рекол
та и храна и всичко ще се 
намира лесно. По въпроса за 
квартирите предлагамъ да се 
вмени въ обязаность на общ, 
власти да съдействуватъ и 
намиратъ жилища на учи
телите. 

Н. Стефановъ: Предлагамъ 
да се иска отъ държавата да 
създаде законъ, съ който да 
се гарантира задържането 
учителите въ селата. 

Председательтъ: Полагамъ 
на гласуване предложенията 
които се формулираха: 

1. Да се вмени въ длъж-
ность на общинските съвети 
и училищ. настоятелства да 
се грижатъ за намиране 
квартири и храна на народ
ните учители и се помоли 
м-вото на нар. просвещение 
по законодателенъ редъ за 
постепенното въвеждане на 
задължителното и безплатно 
прогимназиално и .трудово 
образование; 

2. На демокр. група: а) да 
се вмени въ обязаность на 
пост. присътствие да прове
рява дали въ общ. бюджети 
се вписватъ достатъчни суми 
по издръжката на училищата 
съгл. чл. 93 отъ закона за 
народното просвещение, б) 
на Окр. Управитель—да на
прави всичко възможно да 
се издирятъ и отнематъ всич
ки незаконно заграбени ме
ста въ селата, които съгл. чл. 
106 б. „в" отъ Закона за 
народната просвета могатъ 
да служатъ за фондъ за по
стройка на училища, като.се 
определятъ и мерите или 
общ. гори, които могатъ да 
служатъ за училищния фондъ 
— чл. 106 б. ;/В", като се 
направи нуждното, предпи

сано въ същия чл.. и алинея. 
За последното да се доклад
ва на г. Окр. Управитель въ 
следната сесия; 

3) Предложението на г. 
Митева: да се въведе задъл
жителното и безплатно про
гимназиално образование въ 
смисъль да се дава на уче
ниците облекло, обувки, хра
на, учебници и пр.; 

4. Предложението на г. Н.. 
Стефанова: държавата да 
създаде законъ, съ който да 
се гарантира задържането 
на учителите въ сеп$.у- кои
то, поради острата, ^щна 
и прехранна кри?;| «ртк-

5) Предложение? г. Ф. 
Рафаилова: за да се вятъ 
учебни,пособия и .гала 
за училищата, Окр|г -^,>етъ 
вменява въ обязаность на 
училищ. общини учители* и 
пр. да съставятъ кооперации, 
съгласно закона за коопера
циите, въ които да участву-
ватъ съ капиталъ въ делове, 
защото само по тоя начинъ 
те ще могатъ да доставятъ 
необходимите учебни посо
бия по евтино и да отгова-
рятъ те на изисканията на 
педагогията. 

Гласувани поотделно се 
приеха съ болшинство чети
рите, съ изключение на тре
тото, което не се прие. 

Б. Митевъ прочете искани-! 
ето на комунистич. група, 
споредъ което окр съвЪтъ 
незабавно да изиска отъ рес
пективните финансови и др. 
власти да се представятъ;въ 
най-късъ срокъ всички све
дения за материалното и до
ходно състояние на населени
ето въ варнен. окр. по кате
гории споредъ посочените 
таблици за годишните дохо
ди на данъкоплатците, въ 
варнен. окржгь, за оценката 
на сградите въ окръга за 
оценката на непокритите 
имоти, които плащатъ по-
земеленъ налогъ въ окръга 
и за оценките на едрия и 
дребенъ добитъкъ, включи
телно свините въ окръга, за 
да има съветътъ материала 
който требва да бъде обек • 
та на облагането и базата, 
•върху която требва да се 
изгради бюджета на Варнен. 
Окр. П К-ия за 1920—1921 
година, 

Пръдседательть предложи 
на гласуване следния дне-
венъ редъ, който се и прие 
за утрешното заседание: 

1) Изслушване доклада на 
окр. инженеръ; 

2) определяне размера на 
общ. пътна тегоба за 1920 г.; 

I 3) определяне мрежата на 

общ. пътища, които ще се 
строятъ т. г. и 

4) предложение за увели
чаване размера на дневните 
пари на окр. чииновници. 
(Заседанието се закри следъ 

9 ч. вечерьта). 

Протоколъ №5. 
(Заседание на 18.У.1920 г.) 

Присътствуватъ 22, отсът-
ствуватъ 4. 

(Открито въ 3 ч. сл. пл. 
отъ председ. Т. Атанасоьъ). 

СлЪдъ прочитане на про
токола съ направените по
правки бележки биде при 
ст^-«.ч .писанъ.огк. всички. 

Решение 8. 
Изложение доклада на окр. 

инженеръ и разнскванието по 
него. 

Окр. Инженеръ (чете): Из
ложение за пътните съоб
щения, архитектурата и бла
гоустройството въ варнен 
техническо окръжие. 
1. Положението па пътните 
съобщения въ варненското 

технич. окръжие къмъ 1.1У 
1920 год. • обясненията за 

причините на това поло
жение. 

Нови пътища не съ пред
приемани, защото работната 
ръка, особено цените на 
материалите и превозните 
средства, съ извънредно и 
неимоверно поскъпнели. По 
тази причина и повечето отъ 
отдадените досега предприя
тия въ окръга се ликвиди
раха или подлежатъ на лик
видиране, както и всички за
варени отъ войната недовър
шени предприятия — фактъ, 
който показва, че предприе
мачите съзнаваха, че не мо
же да се работи при създа
лите се нестабилни условия. 
Затова и държавата биде 
принудена да започне работи 
повече по стопански начинъ. 

Отъ годишния отчетъ за 
извършените работи презъ 
1919—920 финансова година, 
отъ 1.IV 1919 г. до Ш 1920 г. 
въ варненското техническо 
окръжие извършк:>и съ ра
боти: 

а) чрезъ предприятие, от
дадени на предприемачъ на 
сума 2178094)1 лв. 

б) по стопански начппь иа 
сума 355,900 лв. 

Отъ отчета явствува, че 
отъ 13 предприятия на де
визна стойность 598,900 лв. 
е извършена работа само за 
сума 217,800 лв. 2) че почти 

Печат. „Просвещение" Варна 

въ същото време държавата 
е извършила работа по сто
пански начинъ :;а 355,900 л., 
следов., че работата при 
днешните условия е по-екс
педитивна по стопански на
чинъ. 

Въ окръга има всичко 
21 ЩО клм. готови държавни 
пътища; въ постройка- 21,220 
клм , трасирани 2470 клм. и 
нетрасирани 63,100 килом., 
следва че целата . мрежа на 
държавните пътища, оста
нала следъ намалението на 
окръга сл%дъ балканската 
война, възлиза на 298,500 
клм. Така че, готовите дър
жавни пжтшца съставятъ <"•-
динъ процентъ отъ 78% отъ 
целата мрежа. Къмъ 1 ав-
густъ 1919 год. сме имали 
29,300 клм лоши пътища, 
когато на 1 априлъ 1920 г. 
те съ само 9,500 клм. "Или 
2\5% отъ същите пътища. 

Предприятията къмъ 1 аа-
густъ 1919 г. и предприети
те работи за направата и 
поправката на държавните 
пътища въ окръга презъ 
периода отъ 1 августъ 1919 
г. до 1 априлъ 1920 г. въз--
лизатъ на д е в и з н а цена 
598,900 лв., а държавните 
предприятия, заварени въ 
застой следъ войната къмъ 
1 августъ 1919 г.,,възлизатъ 
на дев. стойность 298,000 лв. 

Предприятията по държав
ните пътища, заварени въ 
застой следъ войната и се
га и неликвидирани до 1 а-
прилъ 1920 г., възлизатъ на 
девизна цена 178,000 лв, до
говорна цена 172,000 г\ съ 
стойность на останалите ра
боти 126,396 лв. 

Предприятията, започнати 
следъ 1 августъ 1919 г. въ 
ликвидация до 1.1У 1920 г., 
съ на девиз, цена 150,000 л. 

Предприятията по държав
ните пътища, започнати 
сл*дъ 1 августъ 1919 г., по 
които е поискано ликвида
ция до \.\Ч 1920 год. съ на 
девизна цена 50,000 лв. 

Предприятията по дър
жавните пътища, заварени 
въ застой следъ войните и 
по които е поискано (ликви
дация до 1. IV.. 1920 г. съ 
на девизна цена 120,000 лв., 
а договорна цена 112,000 лв. 

Привършените предприя
тия по държавните пътища 
презъ периода отъ 14 VI.! 
1919 г. до Ш 1920 г. съ на 
девизна цена 157,000 лв. 

Държавните предприятия, 
които съ въ постройка къмъ 
Ш 1920 год. съ на девизна 
цена 198,300 лв. 

Предприятията по държав
ните пътища, обявени въ пе
риода отъ 1.УШ.1919 год. де 
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1.IV.! 920 год й неотдадени 
още СА на д е в и з н а цена 
270,600 лева. 

Състоянието на общинските 
лътища въ варнен. технич 
окръжие къмъ 1.1У.1920 г. е: 

1. Готови всичко 77050 км., 
отъ които въ добро състоя
ние 69.550 клм. и въ лошо 
5'5 км. 

2. въ п о с т р о й к а 19600 
клм. и 

3. Трасирани 48760 клм. 
или всичко , готови въ пос
тройка и трасирани 145'100 
клм. 

4 Готовите общински пъ
тища отъ общата мрежа на 
същите пътища, която по 
сегашния законъ за пъти
щата възлиза, общо на 695 
клм. съставятъ единъ процент. 
едва отъ 11'10°/о, отъ което 
следва, че не е още нищо 
почти направено. Дано да 
може да се постигне нещо 
съ проектираната.лична на
турална пътна тегоба, която, 
макаръ и бракувана отдавна, 
въ сегашния моментъ на скъ
пи работни сили, превозни 
средства и материали, е един
ствената, която би могла да 
даде по-добри резултати. 

Отъ 1.УШ1.1919 г. до 1 .IV 
1920 год. мрежата на гото
вите общински пътища е у-
величена едва съ 1*50 клм. 
и въпреки това тя е влошена 
съ 0"600 клм.; трасирани съ 
презъ същия периодъ12 870 
клм. Това се дължи на' об
стоятелствата : 

1. Не е работено, понеже 
предприятията съ били лик
видирани или предстоятъ на 
ликвидация. 

2. Нови предприятия не еж. 
предприемани по липса на 
конкуренти при настоящитЬ 
нестабилни условия и 

3. Че министерството се е 
въздържало отъ предприе
мане по-крупни работи, като 
сенадЪвало направата и по
правката на пътищата да се 
предприеме веднага презъ 
настъпващата пролЪть съ 
натуралната лична тегоба. 

Държавата треба да пред
приеме работите по стопан
ски начинъ, защото това ще 
бъде единъ подготвителенъ 
етапъ къмъ работите по на
правата на пътищата, които 
тя възнамерява да пред
приеме съ личната пътна те
гоба, защото ще може свое
временно да се снабди съ 
необходимия инвентаръ, ще 
може да си подбере и под
готви персоналъ за сложна
та процедура по отбиване 
натуралната пътна тегоба. 

Липсата на достатъчни 
средства — малките приходи 
— при големите суми,които 
понастоящемъ коствуватъ 
въобще строителните работи, 
е спирало и спира Министер
ството да предприеме нещо 
по-крупно. Днесъ направата 
на 1 клм. общин. пъть стру
ва 150-200,000 лв., единъ 
кубически метъръ зидария 
на обикновенъ варовъ раз-
створъ—200 до 250 лв.; единъ 
кубически метръ изработена 
дървена конструкция отъ 
1600—2000 лв. Единствениятъ 
приходъ за направата и по
правката на общин. пътища 
е личната парична пътна 
тегоба. Въ кръга по списъка 
за пътната тегоба има за
писани 39250 повиничари ми-
нусъ числото на записаните 
въ н а т у р а не" повече отъ 
Ю°|о-3920въ"действителность 
съ подали декларация за въ 
натура 3781 души—оставатъ 
около 35ООО души, което въ 
пари, по 20 лв. парична те
гоба, се равнява на общата 
сума 700,000 лв. Съ тази су
ма може да се предприеме 
направата само на 3-5 клм. 
шосе. Чл. 37 отъ закона за 

пътищата ни дава само пет
дневна работа, която капи
тализирана, сметнато по 30 
лв. надница представлява 150 
лв Това е действително единъ 
тежъкъ данъкъ, който не 
всеки може да понесе, но 
той не е по-тежъкъ отъ он
зи, който законътъ пред
вижда — 5-дневна работа — 
които, ако не можемъ да ги 
платимъ, ще ги обработимъ. 
Съ приемане искания отъ 
менъ размЪръ на паричната 
пътна тегоба ще направимъ 
само едно отклонение отъ 
предвиденото въ законопро
екта — даваме възможность 
на състоятелните да си пла-
тятъ въ пари, а останалите 
да обработятъ въ натура. 
Отъ вашето решение съ ка
кви суми ще се разполага, 
ще зависи и какво ще се на
прави. 

Председатепьтъ: Пътна ко
мисия е избрана и г. Окр. 
Инженеръ ще ни даде едно 
малко устно осветление следъ 
като тя приготви доклада си. 

Д. Шиковъ: Нашиятъ ок-
ръгъ въ пътно отношение е 
останалъ най подире отъ 
всички окръзи. До 1908 год. 
имахме построени само 8 клм. 
общ. пътища, отъ тогава до 
войната имаше единъ подемъ 
похарчиха се много пари и 
се направиха не малко шо
сета. До 1.Х.1919 год окръ-
гътъ е разполагалъ съ 570 
хил. лв. При все че тия сред
ства съ оскъдни, треба да 
направимъ нещо. Треба да 
вземемъ решение да се про
дължи направата на започ
натите шосета, защото, ако 
ги изоставимъ, ще се разруши 
й онова, което е направено. 
Съ препоръчената ьега пътна 
политика оставя старото об
лагане *на глава, на анггфия, 
а съ това ще отнем&мъ бед
ните отъ работата ичлъ. 

Предлагамъ да се, вземе 
следната резолюция: 

1. Окр. Съветъ протестира 
за узаконяването на натурал
ната пътна повиность въ 
смисъль да бъде тя еднакво 
събиран» отъ богатъ и си-
ромахъ ; 

2. Също и за искането да 
се определи размера съгласно 
чл. 38 отъ закона за пъти
щата, който да се плаща на 
глава и 

3. Настоява процентътъ за 
прихода на пътищата поне 
засега да бъде съразмеренъ 
по аналогия съ закона за 
държавната съразмерна път
на повиность. 

ПрЪдседательтъ: Ще отстъ
пя за малко местото си, за 
да се изкажа. Политиката на 
Окр Съветъ въ тая область 
беше да се даде изходъ на 
народните богатства къмъ 
най-близките пазарни пунк
тове. Но лошите години по
пречиха много. А сега тре-
батъ твърде големи сред
ства. Фондътъ, съ който раз
полагаме, споредъ закона, 
има като пръвъ източникъ 
личната пътна повиность, 
втория—помощите отъ окр. 
'съветъ, третия—средствата, 
които дава всека община, 
а четвъртия — държавата, 
която досега нищо не е дала, 
а едва ли и ще даде. При 
силното поскъпване не ще 
можемъ да продължаваме на
правата на шосетата. Нека 
всеки да проагитира за на
туралната пътна повиность 
и всеки да подаде деклара
ция. Населението може да 
понесе натуралното облагане, 
особено селското, когато е 
свободно отъ други полски 
работи. Безъ натуралната 
пътна тегоба не може нищо 
да се направи. 

Правя предложение : 
1. Да се обложатъ пътно-

повиничарите съ натурална 
пътна повиность въ размеръ 
отъ 3 до Ю дни споредъ съ
стоянието имъ, освенъ това 
и съ едно облагане до 2О°/0 
върху преките данъци; по
виничари, к о и т о не биха 
могли да работятъ, да си 
наематъ хора. Предъ видъ 
обаче на туй, че измене
нието на закона да не се 
възприеме и узакони въ ско
ро време, за да не изпад-
немъ въ безиеходно положе
ние, каквото предвижда заб. 
2 на чл. 38 отъ закона за 
пътищата за пжтноповини-
чарите отъ окръзите,на ко
ито окр. съвети не взематъ 
решения за определяне раз
мера на паричната пжтна 
тегоба и оставатъ обложени 
съ 8 лева въ пари, когато 
повиничарите въ натура би
ха имали да извършатъ 5 
дневна работа, предлагамъ 
размера на паричната път
на тегоба за 1920 г. да се 
определи на 50 лева. Рзз-
мерътъ, който иска г. окр. 
инженеръ, е толкова големъ, 
че 80°|0 отъ данъкоплатците 
не биха могли да го платятъ. 

Ю. Ивановъ: Мерки много 
се препоръчватъ, но стру
ва ми се докато не легне на
туралната пътна повиность 
въ законъ нищо не може да 
се направи. Населението ще 
направи това само ако от
бива пътната си повиность 
въ района на общината си; 
никой не иска да отива въ 
чужди районъ. Председате-
льтъ предлага да се възпри
еме едно пожелание, като се 
задължатъ пътноповиничар. 
да ряботнтъ въ натура, по-
бегй 3 дни, а по-богати
те дл А . То$а пожелание 
нер-а джо. 

зтч юшение размера на 
пгатг а пътна тегоба пред-
сель ;ъ предлага 50 лв., 
а о лженеръ 150 лв. 

Требва да се има предъ 
видъ, че има хора, които 
едвамъ могатъ да се пре-
хранватъ и требва да се 
определи една средна сума 

П. Димитровъ; Съгласенъ 
съмъ съ г. Ю. Ивановъ. Да 
остане същата лична пътна 
тегоба: като се измени за
кона за личната пътна те
гоба така, щото разноските 
за издръжката на персонала 
и за веществени разходи да 
се плаща съразмерно вър
ху данъка съобразно смет
ката, която ще състави окр 
инженеръ. Да се определи 
колко пъти ще работи всека 
община и да не .ограничава
ме селата, които биха се ан 
гажирали да си построятъ 
пъть. 

П. Яневъ: Отъ обясненията 
се разбра, че държавата ни
що не може да даде за на
правата на пътищата, а всич
ко ще легне върху гърба на 
пътноповйничарите. Съмъ за 
принципа: всека община да 
отбие пътната си повиность 
въ района си. Предложение
то на г. Шикова .значи 
едни да плащатъ, а други да 
не плащатъ. 

Намирамъ този.принципъ 
за неуместенъ. Безъ нату
рална пътна повиность при 
днешните условия нема да 
има шосета. На мнение съмъ 
да искаме вейки да отбие 3 
дни натурална пътна пови
ность безъ разлика и да на 
ложимъ съразмерна парична 
вътна тегоба. 

Председательтъ: Не можемъ 
да разпръскаме средствата, 
защото тогава нема нищо да 
направимъ. По този начинъ, 
който предлагатъ предгово-
рившите, не ще могатъ да се 
направятъ главните пътища 
споредъ мрежата. 

П. Дилитровъ: Ами ако 4—5 

села се съгласятъ и поискатъ 
да си направятъ пъть, нима 
ли да имъ се позволи да го 
направятъ? 

Првдседательтъ: Могатъ, но 
чрезъ извънредна пътна по
виность. 

Кр. Мирски: По липса на 
средства треба да се пре
поръча да се прибегне къмъ 
наредбата на чл. 10 отъ за
кона за пътищата, като се 
занимаятъ общин. съвети съ 
въпроса за налагане извън
редна пътна тегоба. Ако не 
може да се наложи прогре-
сивно-подоходния данъкъ, то 
поне да се наложи съраз
мерното облагане. Предвари
телно треба да опредЪлимъ 
кои пътища ще строимъ и 
какви средства ще ни тре-
батъ и съобразно съ туй да 
опрЪделимъ размера на лич
ната пътна тегоба. 

Ив. Терзиевъ: Преди да на
правя предложението си, 
моля окр. инженеръ, да ни 
разправи за окръжното на 
М-вото на Общ- Сгради, съ 
което се сезиратъ общин. 
съвети съ въпроса за опре
деляне кои пътища ще се 
строятъ. 

Окр. Инженеръ: Въпросното 
окръжно е последствие на 
законопроекта за пътната 
повиность и възпроизвежда 

неговите принципи (чете за
конопроекта и мотивите му). 

Ив. Терзиевъ: Мисля, че 
смисъла на окръжното беше, 
че всека община ще отбие 
пътната си тегоба въ райо
на си и че общин. съветъ 
ще раздели пътищата на 
1-класни, Н-класни и пр. До
като паричната пътна тегоба 
не се отмени съ законъ и 
се замени съ натурална път
на повиность нищо не може 
да се направи за подобрение 
пътното дело въ окръга. 
Сегашната парична пътна 
тегоба 20 лв. при днешната 
скъпотия на надници е съ
вършено малка. Добре, би 
било да замолимъ централ
ната власть по-скоро зако-
нопроектътъ да стане за
конъ. Бихъ предложилъ да 
наложимъ на пътно-помини-
чарите да отбиватъ въ на
тура пътната си повиность, 
но, ронеже законътъ не ни 
дава това право, ние ще тре
ба да определимъ цифрата-
на паричната пътна тегоба, 
която да не бъде по-малко 
отъ 100 лева. 

Г. Недевъ: Сметамъ, че е 
несправедливо селата да си 
правятъ пътища чрезъ из
вънредна пътна повиность 

(Следва). 

Асълъ-Бейлийско Селско Общинско Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е № 2097 
с. Асълъ-Бейлий, 20 Декември 1920 г. 

Общинското управление обявява, че подъ надзора 
му се намира една безстопанека „ю в а" биволска телила 
на % години съ белези: караманеста, на опашката яма 
з д н и я дйсенъ кракъ на кълката има дамга отъ 
грИпка. Ако стопанина й не се яви до 41 день отъ днесъ 
съ нуждните документи и си я прибере, ще се продаде 
за въ полза на общинската каса. Разноските за публи
кация и за храна съ за сметка на купувача. 

Кметъ: Д. Андреевъ. 
Секр -бирникъ: Д. Поповъ. 

Варненски 
Окр. Ветер. Лекарь 

№• 1744. 
29 декемв. 1920 г. 

Варна. 

ОКРЪЖНО. 
До Г. г. околийските, градските 
ветеринарни лекари и участ-
ковите ветерин. фелдшери въ 

окръга. 

Предъ видъ, че „Шапа" по едрия и дребния рогатъ 
добитъкъ, наново се появи въ селата: Касъмларъ, съща 
община, въ Невша, невшанска община, въ Караджаотъ 
съща община, въ Елесъ-факъ, съща община, въ село 
Юнузъ-Бунаръ Горни, касъмларска община, и въ Гради-
нарово, градинаровска община, Провадийска околия, то 
поканвамъ горепоменатите лекари и фелдшери, да сле-
дятъ за развитието на тая болесть, като най-строго 
прилагатъ санитарно-полицейските мерки за ограниче
нието й — и запазванието на добитъка отъ съседните 
села и общини, които граничатъ съ горепоменатите се
ла, а тамъ, дето е вече появена, да изискатъ отъ об
щинските кметове, да снабдятъ населението съ серна 
кисена, съ дипъ, или креолинъ, за да се лекуватъ по 
ваше указание заболелите животни споредъ наставле
нията, напечатани за цельта. 

Сумите за набавянието на поменатите лекарства, 
ще се зематъ отъ § § на общинските бюджети, пред
видени специално за борба противъ епизоотиите. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Тюпевъ. 

Варненски 
Окр. Ветер. Лекарь 

№ 30 
12 януари 1921 г. 

Варна. 

Тв бързо. ОКРЪЖНО. 
До Г. г. околийските, градските 
ветер. лекари и участк. ветер. 
фелдшери въ окръга и упра-
вляющъ окр. ветер. лечебница. 

Поканвамъ гореспоменатите длъжностни лица, по 
възможность по-скоро да изпратятъ въ Ветеринарно-
Бактериологическата Станция сведения за получените 
резултати отъ присажданията противъ овчата шарка и 
за получените резултати отъ инжектирането съ серумъ 
и вакцина противъ огненицата по свините и гърлицатв 
по биволите, противъ митъ и пр. презъ 1920 г. и всички 
праздни стъкла съ тапичките и сандъчета отъ изпрате
ните имъ презъ същата год. разни серуми и вакцини. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Тюпевь. 


